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ACTA  

COMITÈ EXECUTIU DE L’FMC DE 27 DE JUNY DE 2022 

 

 

S’inicia la sessió a les 16.05 hores a través de la plataforma Zoom. 

Hi assisteixen: Olga Arnau i Sanabra, Presidenta de l’FMC i alcaldessa de VILANOVA I LA 

GELTRÚ; Rosa Pujol Esteve, alcaldessa d’AITONA; Adam Tomàs i Roiget, alcalde 

d’AMPOSTA; Lluís Guinó i Subirós, alcalde de BESALÚ; Eduard Rivas Mateo, alcalde 

d’ESPARREGUERA; Carles Luz i Muñoz, alcalde de GANDESA; Ignasi Simon Ortoll, alcalde 

de LLIÇÀ D’AMUNT; Natàlia Figueras Pagès, alcaldessa de MAÇANET DE LA SELVA; Àlex 

Garrido Serra, alcalde de MANLLEU; Xavier Fonollosa Comas, alcalde de MARTORELL; 

David Bote Paz, alcalde de MATARÓ; Marc Solsona Aixalà, alcalde de MOLLERUSSA; 

Laura Campos i Ferrer, alcaldessa de MONTCADA i REIXAC; Francesc Alemany Martínez, 

alcalde de PALAFOLLS; Acensión Ratia Checa, alcaldessa de PALLEJÀ; Lluís Mijoler 

Martínez, alcalde del PRAT DE LLOBREGAT;  Marta Farrés Falgueras, alcaldessa de 

SABADELL. Mireia Ingla i Mas, alcaldessa de SANT CUGAT DEL VALLÈS; Maria Lourdes 

Fuentes Faig, alcaldessa de SANTA CRISTINA D’ARO; Imma Ferret Raventós, alcaldessa 

de SANTA MARGARIDA I ELS MONJOS; Narcís Fajula i Aulet, alcalde de SARRIÀ DE TER; 

Albert Coberó Aymerich, alcalde de SÚRIA; Sergi Vallès Domingo, alcalde de TORRELLES 

DE FOIX; Josep López i Ruiz, alcalde d’ULLÀ; Noemí Trucharte Cervera, alcaldessa de 

VILANOVA DEL CAMÍ; Josep Bigorra Llauradó, alcalde de VILAPLANA; Jordi Seguer, 

Secretari general; Susanna Mérida, Secretària general adjunta;  Roser Colomé, 

Secretària general adjunta; Estel Patris, lletrada dels serveis jurídics i Elisabet P. 

Redortra, de la Secretaria General de l’entitat. 

 

Excusen la seva assistència: Xavier Amor Martín, alcalde de PINEDA DE MAR; Lourdes 

Aluja Matas, alcaldessa de PRADELL DE LA TEIXETA i Maria Alba Pijuan Vallverdú, 

alcaldessa de TÀRREGA. 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 30 de maig de 2022. 

2. Substitució provisional d’un vocal del Comitè Executiu.  

3. Informe d’activitats i de gestió de l’FMC corresponent al mes de maig de 2022. 

Aprovació, si escau. 

4. Formulació dels comptes anuals de l’entitat corresponents a l’exercici 2021 i 

auditoria. Aprovació, si escau. 
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5. Memòria d’activitats i de gestió corresponent a l’exercici 2021 que s’elevarà a la 

propera Assemblea General. Aprovació, si escau. 

6. Informació de la Proposta Acord Marc 2022-2025 corresponent al Departament 

d’Igualtat i Feminismes. 

7. Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i òrgans 

de participació i col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. Ratificar, si escau. 

8. Ratificar, si escau, les observacions i/o aportacions elaborades pels serveis tècnics i 

jurídics de l’FMC a les normatives següents: 

a) Projecte de modificació del Decret 60/2020, de 2 de juny, del Sistema Públic 

d’Equipaments d’Arts Visuals de Catalunya. 

b) Projecte de modificació del Decret 9/2017, de 31 de gener, del Sistema Públic 

d’Equipaments Escènics i Musicals de Catalunya. 

c) Projecte de decret sancionador de la Llei 19/2020, de 30 de desembre, 

d’Igualtat de Tracte i No-discriminació. 

d) Projecte d’ordre pel qual s’actualitza el calendari de vacunacions 

sistemàtiques. 

9. Informació de les Àrees i les Comissions sectorials.  

10. Informacions de la Presidència. 

11. Qüestions sobrevingudes.  

12. Precs i preguntes.  

 

 

La Presidenta dona la benvinguda a tots els assistents i també les gràcies per participar 

en aquesta sessió del Comitè Executiu, que torna a ser a través de la plataforma Zoom. 

 

1. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 30 de maig de 2022.  

Sense cap modificació per part dels assistents, s’aprova l’acta per assentiment. 

 

2. Substitució provisional d’un vocal del Comitè Executiu. 

La Presidenta explica que tal i com preveia el pacte de govern a l’inici de la legislatura, a 

l’Ajuntament de Sant Feliu de Llobregat s’ha produït un canvi d’alcalde. Lídia Muñoz ha 

deixat l’alcaldia i això comporta la pèrdua de la seva condició per ser vocal del Comitè 

Executiu de la Federació de Municipis de Catalunya, per la qual cosa cal procedir a la 

seva substitució provisional, fins a la celebració de l’Assemblea General. 

La proposta del grup ECG és substituir la senyora Lídia Muñoz Cáceres, per la senyora 

Ascensión Ratia Checa, alcaldessa de Pallejà, com a vocal provisional del Comitè Executiu 

de la Federació de Municipis de Catalunya. Cal elevar a la propera Assemblea General de 

http://www.fmc.cat/


 

       

 

Via Laietana 33, 6è 1a  08003 Barcelona | Telèfon 93 310 44 04 | www.fmc.cat  Página 3 de 19 

 

l’entitat la designació de la senyora Ascensión Ratia Checa, alcaldessa de Pallejà, com a 

vocal del Comitè Executiu de l’FMC, en substitució de la senyora Lídia Muñoz Cáceres. 

Els assistents aproven per unanimitat substituir la senyora Lídia Muñoz Cáceres com a 

vocal provisional del Comitè Executiu i elevar a la propera Assemblea General de l’entitat 

la designació de la senyora Ascensión Ratia Checa, alcaldessa de Pallejà, com a vocal del 

Comitè Executiu de la Federació de Municipis de Catalunya. 

 

3. Informe d’activitats i de gestió de l’FMC corresponent al mes de maig de 

2022. Aprovació, si escau.  

La Presidenta explica que, com cada mes, en aquest punt de l’ordre del dia donem 

compte de les activitats i la gestió que des de l’FMC s’ha dut a terme; i en aquest cas és 

l’activitat corresponent al mes de maig. 

Els assistents aproven per unanimitat l’informe d’activitats i de gestió de l’FMC 

corresponent al mes de maig de 2022. 

 

4. Formulació dels comptes anuals de l’entitat corresponents a l’exercici 2021 i 

auditoria. Aprovació, si escau. 

La Presidenta explica que l’article 29 i) del Estatuts de la Federació de Municipis de 

Catalunya atribueix al Comitè Executiu l’elaboració del pressupost i dels comptes anuals. 

En execució d’aquesta previsió estatutària han estat preparats els comptes anuals 

corresponents a l’exercici econòmic de 2021 per la Secretaria General i aquesta 

Presidència. De conformitat amb la nova normativa d’auditoria, aquests comptes anuals 

han estat degudament auditats d’acord amb l’informe d’auditoria independent, comptes 

anuals i informe executiu de l’exercici finalitzat a 31 de desembre de 2021.  

El Secretari general posa en coneixement dels assistents que l’informe d’auditoria ha 

estat elaborat pe Faura Casas i que la liquidació del pressupost de l’exercici 2021 ja va 

ser aprovada per unanimitat en el Comitè Executiu del passat mes de febrer. 

La Presidenta afegeix que aquests comptes hauran de ser sotmesos a aprovació per 

l’Assemblea General de la propera tardor. 

Els assistents aproven per unanimitat la formulació dels comptes anuals de l’entitat 

corresponents a l’exercici 2021 i l’auditoria corresponent. 

 

5. Memòria d’activitats i de gestió corresponent a l’exercici 2021 que s’elevarà 

a la propera Assemblea General. Aprovació, si escau.  

La Presidenta explica que en execució de l’acord del Comitè Executiu de data 29 de 

novembre de 2021, en virtut del qual es va encarregar a la Fundació Carles Pi i Sunyer 

d’Estudis Autonòmics i Locals la realització de la memòria anual de l’entitat de l’exercici 

2021, s’ha elaborat el document de memòria corresponent al període 1 de gener a 31 de 

desembre de 2021.  
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La memòria d’activitats 2021, que haurà de ser objecte d’aprovació a la propera 

Assemblea General ordinària que se celebri, contempla el conjunt d’accions i activitats 

que en els diferents àmbits d’atenció de l’entitat s’han dut a terme al llarg de l’exercici. 

Atès el seu volum (371 pàgines) aquest document de la Memòria Anual d’activitats de 

l’FMC corresponent a l’exercici 2021 no s’editarà en suport paper i només estarà 

disponible en format electrònic al Portal de Transparència de la pàgina web de l’entitat. 

Els assistents aproven per unanimitat la memòria d’activitats i de gestió de l’entitat 

corresponent a l’exercici 2021 i que s’elevarà a aprovació a la propera Assemblea 

General. 

 

6. Informació de la Proposta Acord Marc 2022-2025 corresponent al 

Departament d’Igualtat i Feminismes.  

El Secretari general explica que la setmana passada es van reunir conjuntament els 

Plenaris de la Comissió de Benestar Social, de Dones i d’Interculturalitat/Diversitat per 

valorar la darrera versió de la proposta d’acord marc del Contracte Programa 2022-2025 

corresponent al Departament d’igualtat i feminismes. La gran part de les demanes del 

món local han estat ateses i hi ha el compromís de la Generalitat de Catalunya de 

garantir la cobertura econòmica dels tres ajuntaments que tenen la fitxa 37. Es va donar 

fins el dia 23 de juny a la tarda perquè els ajuntaments fessin arribar els seus comentaris 

i dubtes respecte del text. L’acord representa un salt important a nivell qualitatiu i un 

canvi de paradigma (de 45 milions a 90 milions) i una gran millora per als consells 

comarcals que representen als ajuntaments de menys de 20.000 habitants. 

El Departament d’Igualtat i Feminismes farà un expedient plurianual i se signaran 

convenis individuals amb els ens locals. 

Eduard Rivas intervé manifestant que va ser un plenari molt intens (hi havia el precedent 

de l’acord marc de drets socials). Atès que s’ha fet una feina important prèvia, considera 

que abans de signar aquest acord marc, s’ha de donar resposta als ajuntaments que han 

enviat els seus dubtes, bé sigui a través del tècnic de la Comissió o per part del propi 

departament. També demana reclamar els convenis de drets socials. 

El secretari general informa que avui s’ha rebut una proposta de reunió del Departament 

de Drets Socials pel tema d’aquests convenis. Pel que fa a la signatura amb el 

Departament d’Igualtat i Feminismes, informa que es preveu signar la setmana vinent. 

La Presidenta conclou que quan es disposi de tota la informació tancada es traslladarà als 

associats. 
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7. Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i 

òrgans de participació i col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. Ratificar, 

si escau.  

La Presidenta comenta que en el quadre lliurat hi ha els nomenaments dels 

representants de l’FMC als diferents òrgans de participació i col·laboració amb la 

Generalitat que s’han notificat des del darrer Comitè Executiu i que avui cal ratificar. 

 

Òrgan Representants electes Tècnics/ques 

Comissió de Seguiment del Pla Director 
Urbanístic (PDU) de càmpings 

Jofre Serret Ballart, tinent d’alcalde 
de Malgrat de Mar 

 

Comissió de Valoració de les sol·licituds 
presentades a la convocatòria de 
subvencions per a actuacions de millora i 
manteniment de camins de la xarxa veïnal 
i rural a les comarques de muntanya i 
l’Aran per al 2022 

Roser Bombardó Bagaria, tinent 
d’alcalde de Montellà i Martinet 

 

Comissió de Valoració de les sol·licituds 
presentades a la convocatòria de 
subvencions per a la millora i 
manteniment de camins de titularitat 
pública 

Roser Bombardó Bagaria, tinent 
d’alcalde de Montellà i Martinet, en 
substitució d’Anna Vila i Palol 

 

 

Comissió de Valoració de les sol·licituds 
presentades a la convocatòria de 
subvencions per a actuacions a les vies 
afectades per nevades 

Roser Bombardó Bagaria, tinent 
d’alcalde de Montellà i Martinet, en 
substitució d’Anna Vila i Palol 

 

 

Comissió de Valoració per a la selecció de 
municipis de la prova pilot del Programa 
de promoció d’habitatge en el món rural 

Roser Bombardó Bagaria, tinent 
d’alcalde de Montellà i Martinet, en 
substitució d’Anna Vila i Palol 

 

 

Els assistents ratifiquen per unanimitat la relació de representants a les diferents 

comissions mixtes. 

La Presidenta té problemes de connexió i segueix amb l’ordre del dia el Secretari general, 

Jordi Seguer. 

 

8.  Ratificar, si escau, les observacions i/o aportacions elaborades pels serveis 

tècnics i jurídics de l’FMC a les normatives següents:  

 

a) Projecte de modificació del Decret 60/2020, de 2 de juny, del Sistema Públic 

d’Equipaments d’Arts Visuals de Catalunya. 

L’any 2021 el Departament de Cultura conclou la necessitat i adequació d’iniciar un 

procés de revisió parcial de la normativa reguladora del Sistema Públic d’Equipaments 

d’Arts Visuals de Catalunya que s'emmarca principalment en les noves orientacions en 
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l'àmbit del dret administratiu derivades de la generalització del principi de simplificació 

administrativa, transparència i concurrència pública.  

La proposta que es planteja versa sobre els següents dos punts: 

En primer lloc, es proposa la modificació de l’apartat 2 de l’article 16 del Decret 60/2020, 

de 2 de juny, del Sistema Públic d’Equipaments d’Arts Visuals de Catalunya.  

De conformitat amb l’article 16.2 del Decret 60/2020, la modalitat de vinculació preferent 

dels centres territorials d’arts visuals era la figura del conveni de col·laboració. D’acord 

amb la proposta present es suprimeix que els convenis de col·laboració siguin la 

modalitat de vinculació preferent dels centres territorials d’arts visuals i passa a ser el 

suport genèric. No obstant això, s’afegeix sens perjudici que també es puguin canalitzar 

els mecanismes de suport del Departament de Cultura a través de les altres modalitats, 

és a dir, el contracte programa o el conveni de col·laboració quan sigui més eficient.  

Aquesta modificació obeeix, segons la memòria, a que la fiscalització de la Sindicatura de 

comptes a l’OSIC va objectar que el suport fos a través de subvencions excloses de 

concurrència. El Departament de Cultura per adaptar-s’hi, proposa que totes les 

modalitats de suport es puguin aplicar a totes les tipologies de centres, establint el 

suport genèric com a modalitat de vinculació preferent dels centres territorials d’arts 

visuals que es concreta preferentment en les convocatòries periòdiques de subvencions, 

però sense tancar la porta a les figures del conveni o del contracte programa. Per tant, la 

redacció d’aquest precepte que es proposa és més flexible però proporciona menys 

seguretat jurídica en la mesura que es desconeix qui considerarà que és més eficient i 

quina fórmula s’aplicarà. 

En segon lloc, es proposa la modificació de l’apartat quart de l’article 19 del Decret 

60/2020.  

De conformitat amb l’article 17 del Decret 60/2020, els òrgans del Sistema Públic 

d’Equipaments d’Arts Visuals de Catalunya són: la Comissió Institucional, la Taula 

Tècnica i el Plenari.  

D’acord amb l’article 19 del Decret 60/2020, la Taula Tècnica està formada per 

representants de la Generalitat, dels centres i de les diputacions. Ara bé, les entitats 

municipalistes (FMC, ACM) no hi tenen representació. Les entitats municipalistes formem 

part de la comissió institucional d’acord amb l’article 18 del Decret 60/2020.  

Segons la memòria l’entrada en vigor del Decret 60/2020 va impulsar dins l’organització 

de l’SPEAVC la Taula Tècnica, atorgant-li l’exercici de la direcció tècnica de tot Sistema 

cosa que ha comportat l’adopció de més acords per part de la Taula Tècnica. A aquests 

efectes, s’expressa que “és necessari que s’agilitzin els nomenaments d’un òrgan com la 

Taula Tècnica que és qui adopta acords com ara la integració i exclusió de les entitats a 

l’SPEAVC així com el pla d’actuació anual de tot el Sistema.” 

No obstant això, les vocalies de la Taula Tècnica són nomenades per part de la persona 

titular del departament competent en matèria de cultura de l’Administració de la 

Generalitat “a proposta de la Comissió Institucional” d’acord amb l’article 19.4 del Decret 

60/2020. A efectes pràctics, això suposa que sovint ens trobem amb vacants que no es 

http://www.fmc.cat/


 

       

 

Via Laietana 33, 6è 1a  08003 Barcelona | Telèfon 93 310 44 04 | www.fmc.cat  Página 7 de 19 

 

poden cobrir ràpidament fins que es convoqui la Comissió Institucional (la qual es 

reuneix un cop l’any de conformitat amb l’art. 18.5 del Decret 60/2020). La memòria es 

fa ressò de que “és necessari que s’agilitzin els nomenaments” i per això es proposa que 

els vocals de la Taula Tècnica segueixin sent els mateixos nomenats per la persona titular 

del departament competent en matèria de cultura però sense requerir la prèvia proposta 

de la Comissió Institucional.  

Si bé és cert que aquesta modificació que es proposa aporta més agilitat i eficiència 

(sense menyscabar les competències de la Taula Tècnica com a òrgan gestor), resta 

atribucions, en termes de governança, a l’òrgan de govern, polític i institucional, la 

Comissió Institucional, on estan representades les administracions (incloses la FMC i 

l’ACM), i a la mateixa Taula Tècnica, atorgant-les unilateralment al Departament de 

Cultura.  

Als efectes de compensar aquesta pèrdua, es proposa modificar l’art. 19.2 del Decret 

60/2020, per tal d’incorporar dos vocals més a la Taula Tècnica, en representació de les 

entitats municipalistes (FMC i ACM), de la mateixa manera que ja compta aquesta Taula 

amb una persona representant de cadascuna de les diputacions provincials de Catalunya. 

 

b) Projecte de modificació del Decret 9/2017, de 31 de gener, del Sistema Públic 

d’Equipaments Escènics i Musicals de Catalunya. 

La proposta de Projecte de Decret planteja una reforma puntual del Decret 9/2017 que 

versa sobre tres aspectes molt concrets. Els canvis que es proposen queden justificats a 

la memòria i obeeixen a raons d’eficàcia, eficiència, simplificació i racionalitat 

administrativa, per seguir avançant en la consecució d’aquests principis.  

D’acord amb la proposta de Projecte de Decret, les disposicions afectades són:  

“Es modifica el tenor literal de la lletra e) de l’apartat 2n de l’article 14, l’apartat 1è de 

l’article 18, l’apartat 3è de l’article 26 i l’apartat 6è de l’article 29 del Decret 9/2017, de 

31 de gener, del Sistema Públic d’Equipaments Escènics i Musicals de Catalunya.”  

I.- Article 1. Modificació de la lletra e) de l’article 14.2 del Decret 9/2017  

Es tracta d’una modificació per reconèixer i erradicar qualsevol tipus de discriminació en 

l’àmbit dels equipaments escènics i musicals. Concretament preveu estratègies, plans i 

accions per al desenvolupament de les polítiques d’igualtat de dones i homes en l’àmbit 

de les arts escèniques i musicals i per a la participació de les dones en l’activitat escènica 

i musical dels equipaments del Sistema.  

Per tant, d’acord amb l’exposat, valorem favorablement aquesta modificació i per 

consegüent, no formulem cap objecció.  

II.- Article 2. Modificació de l’apartat 1 de l’article 18 del Decret 9/2017  

La proposta de Decret suprimeix que els convenis de col·laboració siguin la modalitat de 

vinculació preferent dels equipaments escènics i musicals locals multifuncionals. Doncs, 

amb la modificació de l’article 18.1, s’estableix que el conveni de col·laboració és una de 
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les modalitats possibles, però no la única en la mesura que preveu “sens perjudici de les 

altres modalitats de l’article 16.1”.  

En aquest sentit, l’art. 16.1 relatiu a les modalitats de vinculació preveu a l’apartat a), el 

contracte programa (malgrat considerem que aquest no és viable d’acord amb els 

arguments que s’exposaran) i l’apartat c) que estableix el suport genèric.  

Considerem que la redacció d’aquest precepte és ambigua ja que permet celebrar 

convenis però també proporcionar el finançament a través del suport genèric, és a dir, 

mitjançant subvencions de concurrència competitiva. Si bé la redacció d’aquest article és 

flexible, en la mesura que permet totes les modalitats de vinculació previstes a l’article 

16.1, aquest article proporciona menys seguretat jurídica ja que es desconeix quina 

fórmula s’aplicarà.  

El Departament de Cultura per tal d’adaptar-se a la fiscalització de la Sindicatura de 

Comptes amb la modificació de l’article 18.1 proposa que es puguin utilitzar totes les 

modalitats de vinculació, inclosa el conveni de col·laboració però també les que preveu 

l’article 16.1. Per tant, no se sap si s’optarà per la concurrència o pel conveni de 

col·laboració.  

Considerem que la pèrdua de pes de la figura del conveni per regular la relació entre el 

Departament de Cultura i els centres multifuncionals (territorials) és un pas enrere i 

negatiu que volem aquí recalcar.  

III.- Article 3 i 4. Modificacions de l’apartat 3 de l’article 26 i de l’apartat 6 de l’article 29 

del Decret 9/2017  

Els òrgans centrals del Sistema d’acord amb l’article 24 del Decret 9/2017 són la 

Comissió Institucional, la Taula Tècnica i el Fòrum. Finalment, l’SPEEM ha quedat 

estructurat territorialment en tres xarxes de cooperació organitzades en les tres taules 

territorials de Girona, Lleida i Tarragona.  

De conformitat amb l’article 26 del Decret 9/2017 la Taula Tècnica està formada per 

representats de la Generalitat, dels centres i de les diputacions. Ara bé, les entitats 

municipalistes (FMC, ACM) no hi tenen representació. Les entitats municipalistes formem 

part de la comissió institucional d’acord amb l’article 25 del Decret 9/2017.  

Segons la memòria l’entrada en vigor del Decret 9/2017 va comportar una pèrdua de 

potestats i competències per part de la Comissió Institucional a favor de la Taula Tècnica 

cosa que ha comportat l’adopció de més acords per part de la Taula Tècnica en detriment 

de la Comissió Institucional. A més, la Taula Tècnica es configura com la direcció tècnica 

permanent del sistema.  

No obstant això, les vocalies de la Taula Tècnica són nomenades per part de la persona 

titular del departament competent en matèria de cultura de l’Administració de la 

Generalitat “a proposta de la Comissió Institucional” d’acord amb l’article 26.3 del Decret 

9/2017. A efectes pràctics, això suposa que sovint ens trobem amb vacants que no es 

poden cobrir ràpidament fins que es convoqui la Comissió Institucional (la qual es 

reuneix un cop l’any de conformitat amb l’art. 25.5 del Decret 9/2017).  
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La memòria es fa ressò de que aquest aspecte “dificulta l’agilitat en els nomenaments” i 

per això es proposa que els vocals de la Taula Tècnica segueixin sent els mateixos 

nomenats per la persona titular del departament competent en matèria de cultura però 

sense requerir la prèvia proposta de la Comissió Institucional.  

La mateixa proposta es fa en relació a la presidència i les vocalies de les taules 

territorials, que ara seran nomenades per la persona titular del departament competent 

en matèria de cultura, i que en el Decret 9/2017 vigent, nomenava la Taula Tècnica.  

Si bé és cert que aquesta modificació que es proposa aporta més agilitat i eficiència 

(sense menyscabar les competències de la Taula Tècnica com a òrgan gestor), resta 

atribucions, en termes de governança, a l’òrgan de govern, polític i institucional, la 

Comissió Institucional, on estan representades les administracions (incloses la FMC i 

l’ACM), i a la mateixa Taula Tècnica, atorgant-les unilateralment al Departament de 

Cultura.  

Als efectes de compensar aquesta pèrdua, es proposa modificar l’art. 26.2.b) del Decret 

9/2017, per tal d’incorporar dos vocals més a la Taula Tècnica, en representació de les 

entitats municipalistes (FMC i ACM), de la mateixa manera que ja compta aquesta Taula 

amb una persona representant de cadascuna de les diputacions provincials de Catalunya. 

 

c) Projecte de decret sancionador de la Llei 19/2020, de 30 de desembre, d’Igualtat 

de Tracte i No-discriminació. 

El projecte de Decret té com objecte establir el procediment per instruir els expedients 

sancionadors derivats de les infraccions administratives en matèria d’igualtat de tracte i 

no discriminació i per imposar les sancions corresponents. Així, es pretenen regular 

aspectes claus establerts a la Llei 19/2020, de 30 de desembre, d'igualtat de tracte i no-

discriminació, i de la Llei 11/2014, del 10 d'octubre, per a garantir els drets de lesbianes, 

gais, bisexuals, transgèneres i intersexuals i per a erradicar l'homofòbia, la bifòbia i la 

transfòbia. En definitiva, el projecte de decret estableix un procediment sancionador que 

té en compte les lleis que regulen el procediment administratiu sancionador general, amb 

una perspectiva específica en l’àmbit de la igualtat de tracte i no-discriminació. 

El projecte de decret consta d’una part expositiva, quatre títols, 37 articles, 6 

disposicions addicionals, 2 disposicions transitòries i 3 disposicions finals. I del seu 

contingut destaquen els aspectes següents: el fet que tracti de sancionar la discriminació 

i, per tant, la possible vulneració de drets humans, el que fa que el text del projecte de 

decret hi hagi d’adaptar el procediment administratiu sancionador a aquesta perspectiva. 

Per altra banda, el projecte de reglament també desplega les sancions accessòries 

regulades a l’art. 47 de la Llei 19/2020, del 30 de desembre, tractant de reconduir les 

sancions dineràries, quan sigui possible, a sancions accessòries amb l’objectiu de 

fomentar la formació i sensibilització en matèria de no discriminació de les persones 

infractores, sempre que hi hagi acord de la víctima o víctimes i de la persona o persones 

infractores. 

Des del punt de vista de l’afectació del projecte de decret sobre els ens locals, cal tenir 

present que tal com indica la disposició addicional sisena de la Llei 19/2020, els hi resulta 
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d’aplicació, sens perjudici que els municipis que ja hagin regulat amb anterioritat els 

supòsits discriminatoris mantenen llur potestat sancionadora, sempre que la dita 

regulació sigui conforme als paràmetres establerts en la llei. En tot cas, qualsevol ens 

local que tingui coneixement d’un dels supòsits de discriminació contemplats per la 

normativa necessàriament “ha d’incoar el procediment administratiu corresponent, per 

mitjà del qual es poden acordar les mesures necessàries per a investigar les 

circumstàncies del cas i adoptar les mesures adequades i proporcionades per a posar fi a 

la situació de discriminació i imposar la sanció que escaigui”. Finalment, la llei també 

faculta a qualsevol ens locals a “demanar la delegació de la potestat sancionadora que 

regula aquesta llei, competència que hauran d’exercir en coordinació amb l’Organisme de 

Protecció i Promoció de la Igualtat de Tracte i la No-discriminació”. 

Les observacions que s’han formulat tenen a veure fonamental amb el règim de la 

delegació de la competència, que sembla desconèixer la realitat normativa de la legislació 

de règim local. En aquest sentit, s’han formulat un seguit  de consideracions a les 

disposició addicionals primera  a quarta.  Finalment, el document també incorpora un 

seguit de consideracions de millora del text, realitzades per l’ l’Àrea d’Igualtat i 

Sostenibilitat Social de la Diputació de Barcelona. 

 

d) Projecte d’ordre pel qual s’actualitza el calendari de vacunacions sistemàtiques. 

Aquesta Ordre té per objecte l’actualització del calendari de vacunacions sistemàtiques 

per adaptar-lo als nous requeriments científics i epidemiològics i a les recomanacions del 

Consell Assessor de Vacunacions del Departament de Salut, amb la finalitat de reduir els 

riscos per a la salut pública. Els canvis a introduir al calendari 2022, a més de la vacuna 

antimeningocòccica als infants, es concreten en: 

- Vacunació als nois de 6è de primària (11-12 anys) amb la vacuna contra el virus 

del papil·loma humà (actualment, només s’administra la vacuna a les noies d’11-

12 anys) 

- Vacunació a les cohorts de 65 i 80 anys amb vacuna contra l’herpes zòster. 

- Substitució de la vacunació sistemàtica actual als 65 anys d’edat realitzada amb 

vacuna antipneumocòccica 23-valent (Pn23), per la vacuna antipneumocòccica 

conjugada 20-valent (Pn 20). 

Examinat el projecte d’Ordre per la qual s’actualitza el calendari de vacunacions 

sistemàtiques que se’ns sotmet a consulta en tràmit d’audiència, des de l’FMC valorem 

molt positivament els canvis introduïts i  suggerim, vistes les estratègies vacunals 

d’altres països de la UE i la Associació de Pediatria, que el Consell assessor de 

vacunacions del Departament de Salut valori, en base a la situació epidemiològica, 

l’estudi cost-benefici i la disponibilitat de vacuna en el mercat, les següents propostes 

addicionals: 

▪ Vacuna anti-meningococ B (MB4): Vacunació retrospectiva amb la vacuna 

meningocòccica contra el serogrup B (MB4) dels infants que hagin nascut abans 

de gener de 2022. 

 

▪ Vacuna contra el virus del papil·loma humà (VPH) a noies i nois 
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Captació activa i vacunació de vàries cohorts d’adolescents i adults joves, amb la 

finalitat de cobrir la població dels 12 als 18 anys i els col·lectius de risc de totes 

les edats: 

- Vacunació de nois als 14 anys amb la vacuna VPH durant 2 anys (cursos 2022-

2023 i 2023-2024) 

- Vacunació de rescat/oportunista de nois i noies de 15 a 18 anys. 

- Vacunació de grups immunodeprimits i vulnerables. 

Els assistents ratifiquen per unanimitat les observacions presentades pels serveis tècnics 

i jurídics al Projecte de modificació del Decret 60/2020, de 2 de juny, del Sistema Públic 

d’Equipaments d’Arts Visuals de Catalunya; al Projecte de modificació del Decret 9/2017, 

de 31 de gener, del Sistema Públic d’Equipaments Escènics i Musicals de Catalunya; al 

Projecte de decret sancionador de la Llei 19/2020, de 30 de desembre, d’Igualtat de 

Tracte i No-discriminació i al Projecte d’ordre pel qual s’actualitza el calendari de 

vacunacions sistemàtiques. 

 

9. Informació de les Àrees i les Comissions sectorials. 

La Presidenta explica que s’ha lliurat un document amb els resums de les diferents 

informacions de les àrees i comissions sectorials i que si alguna persona vol informació 

més concreta respecte d’algun tema que ho demani a la secretaria general. 

a) Presentació del Pacte per a la Moda Circular (31 de maig de 2022). 

Participació Jordi Seguer  

El Pacte, que té l'objectiu de reduir el residu tèxtil a Catalunya, s'avança a la nova Llei de 

residus catalana, que està previst que incorpori noves obligacions per a tota la cadena 

del tèxtil. 

El Pacte ha sorgit com a revulsiu per fer avançar el sector tèxtil cap a la circularitat, i 

compta amb la implicació i la col·laboració de diferents agents de la cadena de valor del 

tèxtil i entitats públiques i privades, entre les que hi ha la Federació de Municipis de 

Catalunya. 

b) Reunió telemàtica amb la codirectora d’abandonament escolar de la 

Fundació Jaume Bofill (31 de maig) Participació Alba Pijuan, Albert Coberó, 

Pere Gabern i Roser Colomé 

La trobada amb Rosalina Alcalde, representant de la Fundació. 

La fundació pretén posar focus en abandonament escolar, fent evident aquest problema 

greu a Catalunya. Volen saber si és un tema com a FMC que pensem que es un repte que 

val la pena abordar i treballar-ho conjuntament des de l’àmbit municipal.  

Des de l’FMC es demana concreció sobre quina ajuda o quin tema voldrien que els hi 

féssim arribar, que es proposi conèixer bones practiques per part dels municipis, perquè 

cada municipi te una realitat. 

Fundació: volen bàsicament visibilitat el problema, i perquè sobretot els municipis 

mitjans i grans a part que l’abandonament és molt evident, hi ha coses molt ben fetes i 

la política local es l’espai ideal per tractar temes d’abandonament escolar. Tenen dades o 
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informació però quasi tots de l’AMB, i son conscients que no és la realitat perquè saben 

que és un problema de país i més extensiu arreu del territori. De fet tenen dades que 

aproximadament el 70% de municipis son conscients sobre aquest tema de 

l’abandonament. 

Pere Gabern: reconeix que tots els municipis estan preocupats i en si tenen mecanismes 

per intentar erradicar-lo, segurament AMB el poden tenir més avançat, i deixa clar si el 

que es vol fer es fer d’altaveu a la resta de municipis, tipus mapa de bones pràctiques 

per poder-ho fer extensiu i comptar amb el recolzament de l’FMC. Es demana que detallin 

com  s’ho han imaginat, què tenien pensat fer per fer-ho extensiu. 

Associació: és exactament això. Estan treballant amb una plataforma repte-solucions. A 

partir de la experiència tant acadèmica com publica, fer una proposta de reptes-

solucions. Detectar municipis que ja han entomat aquests reptes i que han desenvolupat 

solucions que poden ser interessants per fer-lo extensiu, i a partir d’aquí crear grups de 

treball/trobades per perfilar accions. D’aquesta manera poder dissenyar una fórmula i 

poder-la fer escalable. De manera que acabi sortint una guia, un protocol que pugui 

acabar-se extrapolant. 

Des de l’FMC es demana tenir ben definit com, ho volen fer per poder ajudar. 

Associació: Ells estan acabant de perfilar la plataforma de reptes. Volen treballar 

inicialment amb una guia que no serà el 100% de municipis, sinó que pretenen escollir 

uns municipis concrets amb determinats temes. La idea és poder extreure projectes pilot 

per fer-los extensius. La previsió és que surti aproximadament entre novembre-

desembre. 

Es conclou que quan la fundació tingui aquesta feina prèvia de l’entitat de treballar i 

disposar de la plataforma ens ho faran saber i ens coordinarem de manera que l’FMC en 

farem difusió i recolzament amb el que sigui necessari. 

c) Simposi sobre el nou informe sobre educació de la UNESCO "Reimaginem 

junts els nostres futurs: un nou contracte social per a l'educació" (3 de 

juny). Participació Albert Coberó. 

L’alcalde de Súria i impulsor de la Comissió d’Educació, Albert Coberó, va asistir al 

Simposi sobre el nou informe mundial sobre educació de la UNESCO “Reimaginem Junts 

els nostres futurs: Un nou contracte social per a l’educació”, un acte organitzat per 

CATESCO i el Fòrum els Futurs de l’Educació al Parlament de Catalunya, en col·laboració 

amb la Federació de Moviments de Renovació Pedagògica de Catalunya, la Fundació 

Bofill, l’Institut d’Estudis Catalans, el Consell Escolar de Catalunya i el Consell 

Interuniversitari de Catalunya.  

L’esdeveniment va comptar amb la participació de 60 persones expertes del sector 

educatiu, incloent-hi acadèmics i representants de les universitats catalanes, d’entitats 

educatives i socials, de l’administració educativa, directors de centres educatius i 

diputats, als qui va donar la benvinguda al simposi la Presidenta del Parlament de 

Catalunya. 

http://www.fmc.cat/
https://elsfutursdeleducacio.cat/


 

       

 

Via Laietana 33, 6è 1a  08003 Barcelona | Telèfon 93 310 44 04 | www.fmc.cat  Página 13 de 19 

 

d) Reunió amb  representants de la Direcció General de Promoció Econòmica, 

Competència i Regulació per presentar-nos les novetats sobre 

l'Avantprojecte de Llei de Serveis Funeraris (8 de juny). Participació Àlex 

Garrido, Marc Solsona i  Roser Colomé. 

Reunió  amb Sr. Ferran Rodero, director general de Promoció Econòmica, Competència i 

Regulació; i Sr. Óscar Aguilera i Sra. Marina Ferreres -  Àrea de Competència i Regulació. 

Ens fan arribar que aquest tema es va posposar per tema COVID, i ara es comença a 

activar el juny 2021, passen per un procés de reflexió i després de veure com han 

evolucionat les dades. Volen comentar com ha evolucionat la llei i afecta en especial al 

mon municipal. 

Es va preveure com una modificació, però es va creure finalment derogar la llei actual i 

aprovar-la de nou. Tenim una llei vigent del 1997. Des del ’97 fins a les modificacions del 

2010, ha succeït que moltes ordenances municipals no han estat actualitzades amb les 

modificacions de la LLSF del 97, i fan que es trobin molt desactualitzades, havent-hi 

desfase normatiu. Principal raó per la qual volien fer aquesta reunió, de manera que 

totes les ordenances municipals estiguin adaptades a la nova normativa.  

A part d’això anteriorment exposat, volen explicar les principals novetats de la llei i que 

poden incidir a l’àmbit municipal: 

a) Tanatoris: L’objectiu principal de la llei es ampliar la competència, i trencar amb el 

monopoli. S’observa sobretot que els preus son bastant elevats en comparació 

amb l’estat espanyol. 

a. Pretenen introduir mesures de manera que es regularitzin els preus (sense 

anar en contra de la competència) 

i. Garantia de qualitat de serveis 

ii. Incentivar existència de tanatoris: si en calen més, facilitar la seva 

implantació. No cal que siguin grans instal·lacions (5-6-10 sales de 

vetlla no son necessaris), no s’exigirà dimensions determinades. 

b) Servei de contractació: fixar un servei bàsic senzill, que cobreixi el +necessari del 

servei funerari, de manera que es pugui prestar i servir amb un preu raonable un 

servei de mínims o bàsiques (trasllat cadàver, serveis tanaco practiques) 

c) Prestacions forçoses: difunts que no se’n poden fer càrrec ni tenen assegurances. 

no en son masses però els tenen identificats, poder més lligat amb temes 

immigració 

a. Garrido no està d’acord perquè tenen detectat que a les comunitats posen 

diners cada mes per poder fer front al pagament  

Des de l’FMC es demana que no hi hagi greuge comparatiu, perquè depèn com estigui fet 

63% població menys de 2000 hab , tema bastant resolt perquè tenen sales de vetlla, es 

un mon complex, a tall d’exemple. Atenció amb les competències, totalment lliberal però 

tenir en compte la realitat del territori, no homogeneïtzar. Regular aquests temes fa que 

entrem en un mon molt complex i a la vegada que es respecten molt entre ells. Hi ha 

ciutats com Manlleu que el tanatori es municipal però cedit a una empresa perquè 

gestionés i a canvi pagues l’espai. També que tingui en compte la realitat del territori. Els 
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alcaldes defensen que qualsevol norma que posi en qüestió el marc competencial, s’ha 

d’estudiar be, les realitats funeràries de Catalunya no son només de les de BCN o àrea 

municipal, evitar centralitzar-ho tot perquè la realitat del territori son molt diferents, 

també en matèria funerària. 

Des del departament comenten que necessiten el consens del mon municipal, no entrar 

ara amb temes tècnics, i nomes volen posar cares i després ja treballarem contingut. 

Han demanat informe a l’ACO per tenir dades i acabar de valorar  

A. Garrido: positiu que es vulgui regular i que les empreses que volen venir de fora 

puguin entrar-hi en el marc competencial que pertoqui,  

No tenen esborrany plenament definit, només explicar iniciativa per poder anar de la ma, 

quan tinguin un text mínimament amb cara i ulls, un primer esborrany el compartiran 

Solsona: Important identificar aquells llocs on hi hagi la problemàtica però no 

generalitzar, no entrar en la competència municipal 

No donar volta de 180º al model, no es possible ni recomanable, sinó el  volen es deixar 

clar a la llei que el servei de vetlla no es obligatori, aportar transparència i competència 

al sector dels serveis funeraris  

Temes de cementiris no entren. 

Quedem que quan tinguin tot avançat ens tornaran a contactar per fer-nos arribar 

pròpiament la informació.  

e) Reunió telemàtica de seguiment desplaçats Ucraïna a la Delegació del 

Govern (9 de juny). Participació Jordi Seguer i Manolo Pérez 

La delegada del Govern espanyol a Catalunya va comentar l’estat actual de la situació, 

assenyalant que l’elevada afluència inicial de persones s’ha anat normalitzant i que 

actualment es donen un màxim de 80 cites diàries per tramitacions de documentació. 

Fins ara, s’han tramitat a BCN 17.000, Tarragona 2.940, Girona 3.300 i Lleida 1.730. 

Des de Creu Roja es va informar que han arribat a Catalunya, 38.400 persones, de les 

quals 4.400 han estat derivades. 

En general, balanç positiu, des de la Diputació de Barcelona s’anuncia convocatòria de 2 

milions d’euros pels serveis socials dels ajuntaments que atenguin persones desplaçades 

d’Ucraïna. 

Des de l’FMC, el SG Jordi Seguer, va explicar que els ajuntaments estan assumint molta 

feina relacionada amb l’acollida i va reclamar ajuts econòmics per a tot, esmentant el cas 

de Tàrrega, amb un nucli poblacional important de població ucraïnesa. També el 

problema idiomàtic per trobar feina. 

f) Reunió prèvia Assemblea Urbana Catalunya (9 de juny). Participació Jordi 

Seguer 

En la reunió celebrada, el vicepresident Jordi Puigneró va presentar el document de 

l’Agenda Urbana, o també coneguda com Agenda dels Pobles i Ciutats de Catalunya. 

Elaborat a partir d’un mandat de Nacions Unides, i que apel·la a la responsabilitat dels 

http://www.fmc.cat/


 

       

 

Via Laietana 33, 6è 1a  08003 Barcelona | Telèfon 93 310 44 04 | www.fmc.cat  Página 15 de 19 

 

pobles i ciutats a planificar el seu futur i afrontar els tres grans reptes: el canvi climàtic, 

la transformació digital i les migracions.  

L’Agenda s’estructura en 3 dimensions, 4 àmbits estratègics i línies d’actuació per a cada 

objectiu, fruit del resultat dels 12 grups de treball amb 300 persones designades per 

l’Assemblea Urbana de Catalunya durant el període 2017-2021. Alhora s’han revisat 25 

plans estratègics i d’acció, entre els quals destaca l’Agenda 2030 de Catalunya i l’Agenda 

Rural de Catalunya.  

Es va comunicar que la presentació del document es farà durant l’assemblea prevista pel 

22 de juny, a les 9.30 h del matí, al Palau de Mar de Barcelona. 

g) Reunió telemàtica amb representants de FEDAIA (13 de juny) Participació 

Alba Pijuan i Josep Lluís Bonet 

Reunió amb Carme Calafat i Juanma Cabrer, membres de la junta directiva de la FEDAIA 

en relació al desplegament al territori del model SIS (Servei d’intervenció 

socioeducativa). Exposen les preocupacions de les entitats que presten el servei on ja 

s’ha desplegat el model SIS: 1/els amoïna el tema de la prevenció, ja que és fonamental 

per no derivar en risc greu; 2/ També els amoïna el model tècnic ja que aquest model és 

més irregular i pot generar una discriminació d’atenció per edat i/o territori. S’està 

desplegant un model que no saben si poden garantir la igualtat de la infància i 

l’adolescència en el territori; 3/ Consideren que aquest model de SIS (del 2016) no 

contempla la realitat actual, ja que la pandèmia ha posat de manifest que cal una 

intervenció integral i preventiva però això comporta una dotació econòmica que ara per 

ara no es produeix: 4/ Consideren que la cartera de Serveis Socials s’ha d’actualitzar.  

Sol·liciten a l’FMC establir reunions periòdiques i organitzar una jornada (FMC-ACM-

FEDAIA-DGAIA) per analitzar el que ja s’ha desplegat d’aquest model i que el manca per 

fer. Alba Pijuan comenta que aquesta jornada es podria fer cap a la tardor, sempre que 

es tinguin novetats per part de la DGAIA. 

h)  Reunió telemàtica sobre implementació Llei 20/2021 amb sindicats CCOO i 

UGT (13 de juny). Participació Jordi Seguer 

Reunió telemàtica on CCOO i UGT proposen a les entitats municipalistes i diputacions la 

configuració d’un acord marc per implementar la llei 20/2021 sobretot als ajuntaments 

on no hi ha representació sindical o els que tenen una població inferior a 20.000 

habitants. 

Demanen celeritat i que el procés de negociació en les convocatòries de regularització de 

places sigui àgil. També que  els ajuntaments que vulguin es puguin acollir a aquest 

acord marc. 

Des de l’FMC, expressem els dubtes que tenim a nivell jurídic, ja que molt probablement 

els ajuntaments hauran de sotmetre a aprovació de cada plenari l’adhesió a aquest 

possible acord marc i ens emplacem a noves trobades abans de final de mes. 
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i) Reunió amb representants de la Taula d’Emergència Social (Càritas, Creu 

Roja, entitats del Tercer Sector), adjunta del Síndic de Greuges en temes 

d’infància, l’ACM i les diputacions (20 de juny). Participació Gina Pol i Just 

Fosalva, tinents d’alcaldia de l’Ajuntament de Sant Just Desvern.   

La reunió va abordar temes com el sensellerisme, l’alimentació sostenible i 

l’empadronament; destacant aquest últim com el més important. 

El Síndic va demanar que els ajuntaments no posin traves a l’empadronament de la 

població vulnerable. La taula del Tercer sector va demanar al món local que abordi el 

sensellerisme i aprofiti el Contracte Programa per impulsar polítiques en aquest sentit. 

Es comenta que, en relació al banc dels aliments, les aportacions de la UE desapareixen 

l’any 2023; per la qual cosa tenen dubtes sobre la capacitat del món local per entomar 

tota la inversió que haurà de fer en compra d’aliments quan ja no hi hagi l’aportació de la 

UE, que es fa a través de Creu Roja. 

Altres qüestions plantejades a la reunió van ser la solitud tant en gent gran com en 

adolescents, la salut mental i millorar la coordinació entre les institucions compartint 

informació per tal de millorar l’atenció a la població. 

La Presidenta continua amb l’ordre del dia després de recuperar la connexió. 

 

10. Informacions de la Presidència.  

a) Participació en taula rodona del Mercat Audiovisual de Catalunya (1 de juny). 

Participació Jordi Seguer. 

Sota el títol "Les ràdios de proximitat i les entitats de gestió dels drets de la propietat 

intel·lectual. Estat de la qüestió sobre les tarifes reclamades per AGEDI-AIE", Seguer va 

recalcar la voluntat de l’FMC d’arribar a un acord de pagament per tal de trobar una 

quantitat "justa i equitativa, que tingui en compte la particularitat de les ràdios 

municipals catalanes”. 

b) Participació telemàtica en la Jornada sobre les Polítiques del Temps de 

l’Ajuntament de Barcelona (1 de juny)). Participació Olga Arnau. 

En la seva intervenció, Olga Arnau va constatar el compromís de l’FMC amb les polítiques 

de la gestió del temps: “Des de fa anys, forma part de la nostra agenda temàtica i és la 

clara demostració de l’aposta decidida de canvi en l’organització dels horaris quotidians 

amb l’objectiu d’adequar-los a uns estils de vida que afavoreixin el benestar i la salut de 

la ciutadania i la bona convivència en els nostres pobles i ciutats”. 

c) Trobada institucional amb la Consellera d’Acció Exterior i Govern Obert, 

Victoria Alsina (8 de juny). Participació Olga Arnau, Eduard Rivas, Marc Solsona, 

Lluís Mijoler, Jordi Seguer i Roser Colomé 

Reunió molt fructífera on la consellera va entregar a la delegació de l’FMC el document 

del catàleg de serveis per internacionalitzar els municipis, també va anunciar la 
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convocatòria d’ajuts per als ens locals per donar suport a iniciatives que vagin en la 

mateixa línia.  

També es va parlar de transparència, cooperació, de la primera Llei de participació a 

Catalunya o del banc de dades obertes, entre altres. 

d) Reunió Bilateral d’Infraestructures Generalitat-Estat (17 de juny). 

Participació Xavier Fonollosa. 

Xavier Fonollosa explica que per la part catalana hi van participar 4 membres de la 

Generalitat, la secretària general de l’ACM i ell per part de l’FMC. 

Van fer esment que a nivell d’infraestructures està en la mateixa situació que al 2011. 

El dèficit d’infraestructures del 2021 és notable, i és un tema d’estat en relació a 

Catalunya. Només s’ha executat el 36% del pressupost, mentre que a Madrid s’ha 

executat el 188%(!!). Això porta a la conclusió que Madrid és prioritari per l’estat vers 

Catalunya, i així s’ha manifestat a la mateixa reunió. El SG del Departament de la 

Vicepresidència i de Polítiques Digitals i Territori, Sr. Ricard Font fa un anàlisis exhaustiu 

on explica que s’ha invertit 12 mil milions d’euros, el 60% d’execució del pressupost. 

Amb un apunt prou important: mai s’ha superat el 65% d’execució a Catalunya.  

https://govern.cat/govern/docs/2022/06/17/16/42/e9d8e644-17aa-42ab-9908-

77c2ba5a6877.pdf  

Afegeix que també va participar a la Taula estratègica del Corredor del Mediterrani i al 

2022 només hi ha 4 actuacions de les 32 previstes al llarg dels 10 anys. 

e) Reunió telemàtica en relació a l’Acord Marc 2022-2025 del Departament 

d’Igualtat i Feminismes (21 de juny): Participació Jordi Seguer; i Plenari de les 

comissions de Benestar Social, Dona i Interculturalitat/Diversistat (22 juny). 

Participació  Jordi Seguer, Roser Colomé i Susanna Mérida.  

En el plenari del dia 22 de juny es va exposar la proposta de signatura de l’acord marc 

que prèviament s’havia negociat i debatut en la reunió del 21 de juny amb el 

departament d’Igualtat. Plena predisposició per resoldre dubtes i ampliem termini fins 23 

de juny a la tarda per plantejar qüestions que no s’han esclarit. Hi ha la voluntat de 

signar l’acord com és aviat millor 

 

11. Qüestions sobrevingudes.  

No n’hi ha. 

 

12. Precs i preguntes.  

Laura Campos intervé per manifesta la preocupació al treballar el pressupost del 2023, ja 

que hi ha menys ingressos pel tema de les plusvàlues i s’han incrementat els preus 

energètics. Proposa fer una sentada i un front comú perquè l’Estat només proporciona 

ajuts a les empreses i als ajuntaments no res. 

Àlex Garrido comenta que està totalment d’acord amb Laura Campos. 

http://www.fmc.cat/
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La Presidenta diu que les partides no arriben i es demanarà a la FEMP que no se’ns deixi 

caure. Eduard Rivas també està d’acord en què s’ha de mirar que no ens deixin caure. 

Eduard Rivas intervé per posar de manifest que s’ha contractat un nou càrrec de 

confiança -cap de gabinet- sense consens polític. Ha trobat a faltar diàleg i a la darrera 

reunió de Presidència es va parlar sense res en ferm. Es va demanar tenir una proposta 

d’organització de la casa abans ja que s’estan produint negociacions unitalerals de 

prejubilacions. Per a segons quin tipus de provisió de plaça no s’ha de polititzar tant la 

casa. S’ha de compartir present i futur i demana consens com fins ara. Amb aquestes 

actuacions es posa al límit la governança de la casa i demana que es tiri enrere la 

contractació. 

Lluís Mijoler ho entén perfectament però recorda que l’equip de govern de la casa deriva 

de l’acord dels partits. Hi havia uns “no acords” en relació als eventuals perquè no en 

tenen. Aquest acord de partits es va vulnerar quan es van posar dues secretaries 

generals adjuntes i ara només falta un altre eventual. Si això tira endavant no aprovaran 

els pressupostos i es plantejaran seguir en el govern de l’FMC. 

Eduard Rivas intervé per comentar que aquest tema no s’ha parlat entre els partits i que 

aquesta decisió tensiona la casa. No comparteix la política dels fets consumats i es 

planteja el rol a l’FMC. A més, veu un problema el que s’estigui negociant bilateralment el 

tema de les prejubilacions. 

La Presidenta comenta que van ser els dos partits qui van manifestar la necessitat de les 

SGA i que les futures decisions seran consensuades per tots. 

El Secretari General comenta que aquestes informacions són esbiaixades i que després 

de reunir-se amb tot el personal de la casa es farà un estudi pertinent; al setembre 

s’hauria de tancar tot. 

Replica al vicepresident Eduard Rivas que quan han tingut la presidència de l’FMC han 

dut a terme 12 acomiadaments pactats i demana temps. Afegint finalment que la primera 

competència del Secretari General de l’FMC és el personal. 

Xavier Fonollosa intervé manifestant que aquest tipus d’intervenció és la que no 

necessita l’FMC. S’ha de preservar la cogovernança i això de les presidències ha canviat. 

Cogovernança per damunt dels partits. Si el pressupost de l’entitat ja és desequilibrat no 

pot ser que incrementem despeses. Considera la intervenció del Secretari general 

desafortunada. 

Eduard Rivas manifesta que el Secretari General està fora de lloc. Ha fet una intervenció 

de partit i fa d’electe. És inacceptable el tracte rebut.  

Marta Farrés, comparteix la intervenció de Xavier Fonollosa; la intervenció del Secretari 

General ha estat molt desafortunada i demana deixar el nomenament sobre la taula i 

intentar reconduir la situació. 

Lluís Mijoler comenta que a l’FMC és la primera vegada que s’imposen les majories i es 

replantejaran la continuïtat. 
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La Presidenta diu que això és un acord de fa sis mesos quan es va posar la figura de cap 

de gabinet. Considera que ja estava avalat el relleu. A Esparreguera, en la propera 

Comissió de Presidència, es parlarà. 

David Bote manifesta que la intervenció del Secretari General accelera els problemes i la 

situació. Intervenció molt desafortunada. No es pot tirar milles. 

Eduard Rivas considera que entre la presidenta i els vicepresidents hi ha bona relació 

personal però que aquesta reunió ha sortit pitjor del que esperaven i del que s’havia 

parlat. Millor parlar aquest tema en persona. 

La Presidenta demana disculpes si ha ofès a algú. 

 

Finalitza la sessió a les 17.25 hores del dia de la data. 

 

         Vist-i-plau 

 

 

 

 

 

 

El Secretari General        La Presidenta 

Jordi Seguer Romero       Olga Arnau i Sanabra 
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